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Vážení čtenáři Vážení čtenáři z z Mukařova, Srbína, Žernovky Mukařova, Srbína, Žernovky i i odjinud,odjinud,

dovolte mi popřát Vám vše dobré dovolte mi popřát Vám vše dobré v v novém roce 2024, který přináší malé jubileum – tento zpravodaj právě začíná novém roce 2024, který přináší malé jubileum – tento zpravodaj právě začíná 
svou desátou sezónu! Věřím, že svou desátou sezónu! Věřím, že i i nadále bude plnit roli příjemného nadále bude plnit roli příjemného a a čtivého společníka začátkem každého nového čtivého společníka začátkem každého nového 
měsíce – letos poprvé pouze vyjma měsíce srpna – jelikož jsme se rozhodli zpravodaj nově vydávat vždy také měsíce – letos poprvé pouze vyjma měsíce srpna – jelikož jsme se rozhodli zpravodaj nově vydávat vždy také v v lednu. lednu. 
Nedivte se – číslo je protkané aktualitami, informacemi Nedivte se – číslo je protkané aktualitami, informacemi a a reporty reporty z z proběhlých nejen svátečních akcí proběhlých nejen svátečních akcí i i řadou řadou 
novinek. Mezi ty patří například QR kód na titulní straně, který Vás po jeho načtení chytrým zařízením přenese do novinek. Mezi ty patří například QR kód na titulní straně, který Vás po jeho načtení chytrým zařízením přenese do 
sekce Život sekce Život v v obci obci a a okolí na obecním webu, kde najdete vždy ty nejčerstvější aktuality. Doufám, že nám okolí na obecním webu, kde najdete vždy ty nejčerstvější aktuality. Doufám, že nám i i nadále nadále 
zachováte přízeň. Přeji Vám příjemné čtení.zachováte přízeň. Přeji Vám příjemné čtení.  Štěpán Januszek, šéfredaktorŠtěpán Januszek, šéfredaktor  ││  Foto: Renáta Kiara VargováFoto: Renáta Kiara Vargová
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Na svém zasedání dne 19. prosince 2023:

 � Zastupitelstvo obce odsouhlasilo záměr směny pozemků na 
Čapíku. Jedná se o narovnání vlastnických vztahů a povoleného 

podnikání v území. Směna nemá vliv na rozpočet obce.
 � Zastupitelstvo schválilo čerpání Fondu obnovy a rozvoje na 

úhradu a předfinancování výdajů stavby kanalizace a oprav 

vodohospodářského majetku obce Mukařov. Výše předfinan-

cování zahrnuje alternativu, kdy příjem dotace SFŽP v prosinci 

nastane později než splatnost faktury.
 � Zastupitelstvo projednalo plán inventur a stanovení inventurních 

komisí pro inventury majetku obce za rok 2023.
 � Zastupitelstvo projednalo a schválilo rozpočtové provizorium 

pro leden 2024, kdy bude rozpočet obce na rok 2024 zveřejněn 
a předložen ke schválení zastupitelstvu.

 � Zastupitelstvo schválilo aktualizovanou směrnici o zadávání 

veřejných zakázek malého rozsahu.
 � Zastupitelstvo projednalo a schválilo podání žádosti o dotaci 

na vypracování místní energetické koncepce obce do výzvy 
financované ze zdrojů Ministerstva průmyslu a obchodu ČR.

 � Zastupitelstvo odsouhlasilo uzavření smlouvy o spolupráci s obcí 

Tehovec na vystrojení vodojemu v Tehovci ke zlepšení tlakových 

poměrů ve vodovodní síti za účelem zlepšení zásobování vodou 
v ulici Na Kopci.

 � Zastupitelstvo schválilo přidělení veřejné zakázky malého rozsa-

hu „Oprava kotelny pro část Základní školy v Mukařově“ firmě 
PONTINAGAS s.r.o. a veřejné zakázky malého rozsahu „Nová 
plynová kotelna pro Mateřskou školu v Mukařově“ firmě TZB 
Kladno s.r.o.

 � Zastupitelstvo schválilo pro rok 2024 cenu vodného ve výši  
65,52 Kč/m3 s DPH a stočného ve výši 63,14 Kč/m3 s DPH.

 � Zastupitelstvo schválilo koupi pozemku parc. č. 649/2, k. ú. Srbín 

od vlastníka pozemku, současně odsouhlasilo záměr prodeje 
pozemku parc. č. 358/1, 355/2 a 519/127, vše v k. ú. Srbín pro 

zajištění financování této koupě. 
 � Současná sociální poradkyně, která nyní pracuje pod KKCM 

z. s. bude od nového roku přímo zaměstnancem obce. Bude 
zřízeno i nové pracovní místo pro předsedkyni nově zřizované 
přestupkové komise. 

 � Byly aktualizovány Zásady pro výstavbu na území obce Mukařov.
 
 (ZaH)

Kompletní zápisy z jednání zastupitelstva naleznete  
na webu obce www.mukarov.cz

Shrnutí z XIV. zasedání zastupitelstva obce  

Postup napojování domů na novou kanalizaci 
po zahájení zkušebního provozu

Milí čtenáři, 

stavba kanalizace byla po dlouhých 25 měsících 
ukončena převzetím díla k 20. listopadu 2023. Přes-

tože k zahájení provozu stále kompletujeme nutnou 
dokumentaci, po první kolaudační prohlídce již víme, 

že napojování domovních odpadů do nové kanalizace z majetko-

právních důvodů bude muset proběhnout ve dvou etapách. 
Spolu s ČOV bude do konce ledna 2024 uvedena do provozu 

kanalizace v Srbíně (vyjma nemovitostí uvedených ve druhé etapě!), 
Mukařově a části Žernovky (oblast Louňovické ulice od Mokliny po 
č. p. 140, včetně ulice Na Kraji). Také dojde k přepojení kanalizací 
v ulicích Nad Rafandou, Na Kopci, Zvonečková, Blatouchová. U těchto 
kanalizací budete zpraveni o přepojení a předání provozu našemu 
provozovateli s provedením odečtů vodoměrů a zasláním nových 
smluv na stočné, popřípadě výpovědí smluv stávajících.

V druhé etapě budou do provozu uvedeny rozšíření a změny 
stavby v Srbíně pro: Pampelišková č. p. 552, 553, Bezová č. p. 456, 458, 

459, 460, U Požáru č. p. 416, 417, přepojení kanalizací v ulicích Nad 

Rybníkem a Do Vrchu, a převážná část Žernovky. Odhad zprovoznění 
druhé etapy je vzhledem k administrativním lhůtám duben 2024. 

Nyní stručná kuchařka k organizaci napojení a přihlášení k vy-

pouštění odpadních vod u provozovatele kanalizace – detailní popis 
najdete v letním čísle obecního zpravodaje (dvojčíslo červenec– 

srpen 2023):
1. Oznámení obce o zahájení napojování na kanalizaci ob- 

vyklým způsobem (úřední deska, webové stránky a jejich news-

letter, obecní zpravodaj);
2. Vývoz stávající odpadní jímky;
3. Propojení domovního odpadu do čerpací / revizní šachty 

nové kanalizace (zahájení vypouštění), doporučujeme pořídit 
fotodokumentaci z přepojování odpadu;

4. Oznámení o připojení zašlete do 2 dnů do zákaznického centra 
provozovatele I.T.V. CZ s.r.o., www.itvcz.eu, datová schránka: 
7tcc44m, e-mail: provoz@itvcz.eu, tel. 722 201 235. Povinnými 
součástmi oznámení jsou:
a) Dotazník pro potřeby vypracování smluv na dodávku vody 

a odvádění odpadních vod, řádně vyplněný pro každou nemovitost 
samostatně, podepsaný vlastníkem nemovitosti (ke stažení na webu 
obce, nebo tištěný na OÚ). Uživatelé, kteří budou potřebovat pro 
měření stočného osadit fakturační vodoměr na přívod vody ze 
studny, nebo jiného zdroje vody mimo veřejný vodovod, uvedou 
do poznámky na konci dotazníku text „Osadit vodoměr“;

b) Plná moc k uzavření smlouvy – v případě spoluvlastnictví 
nemovitosti pověřený spoluvlastník vlastníků doloží zplnomocnění 
od ostatních spoluvlastníků (netýká se společného jmění manželů);

c) Doklad o vyvezení stávající odpadní jímky – kopie dokladu 
o likvidaci odpadních vod ne starší 2 dnů před zahájením vypouštění;

d) Den připojení na kanalizaci – datum zahájení vypouštění 
do nové kanalizace uveďte v poznámce na konci dotazníku;

5. Uzavření smlouvy o odvádění odpadních vod – obdobně 
jako při uzavírání smluv na odběr vody bude tým provozovatele 
k podpisu smluv ve vybraných termínech pro vás k dispozici na 

našem obecním úřadě. O termínech vás budeme informovat.

Upozorňujeme, že vypouštění odpadních vod do nové kanali-
zace bez platné Smlouvy na odběr vody a odvádění odpadních vod 
uzavřené s provozovatelem je v rozporu se zákonem o vodovodech 

a kanalizacích i Obchodními podmínkami provozovatele. Případ-

né své dotazy směřujte na obecní úřad nebo přímo na Ing. Zimu,  
tel. 724 191 247, e-mail: premysl.zima@mukarov.cz. 

 

 Přemysl Zima, 
 místostarosta obce



Ohlédnutí za rokem 2023 a co si přát v roce 2024? 

Vážení spoluobčané,

ohlédnu-li se za loňským rokem, vnímám v jeho hod-

nocení tři důležité momenty, které ovlivnily atmosféru 
v naší obci. 

Prvním momentem bylo odvolání pana Rudolfa 
Semanského z postu starosty obce a forma, jakou k ní došlo. Stejně 
jako tenkrát, tak i dnes se domnívám, že ti zastupitelé, kteří se na jed-

né kandidátce s panem Semanským ucházeli o zvolení, a měli s jeho 

jménem problém, měli transparentně veřejnosti komunikovat svoje 
pochybnosti dopředu, případně si postavit svoji vlastní kandidátku a ne 

pokoutně politikařit.  Do budoucna bych si přál, aby voliči byli ušetřeni 
podobných překvapení.

Druhým momentem byla rezignace pana Kohoutka z vedení základní 
školy a vypsání konkurzu na nového ředitele/lku. Rada obce potvrdila 
doporučení konkurzní komise a do funkce jmenovala nejlepšího kan-

didáta. Daniel Barták jako nový ředitel dokázal v poměrně krátké době 
stabilizovat personální situaci v pedagogickém sboru. Výrazně se zlepšila 
komunikace s vedením obce. Do rozvoje školy budeme i nadále investovat 
nemalé finanční prostředky. Záleží nám na kvalitě pracovního prostředí 
pedagogů a nepedagogických pracovníků. Jejich spokojenost se proje-

vuje v chování vůči našim dětem a ochotě předávat ty nejlepší znalosti. 
Třetím momentem, a z mého pohledu nejdůležitějším, je shoda na 

dalším rozvoji obce a to nejen mezi radními, ale i mezi zastupiteli. Pokud 
se podíváte na hlasování o klíčových projektech (kanalizace, doprava, 
rozvoj technických služeb, komunální odpad, nový územní plán, ener-

getická koncepce, všeobecný rozvoj obce atd.), dokážeme se shodnout. 
Posunujeme věci dopředu, hledáme nejlepší řešení pro naši obec, byť 
to vůbec není jednoduché. 

Co si přát v novém roce 2024?  Přál bych si, aby se do rozvoje obce 
zapojilo více mladých občanů. Výhoda zastupitele je, že je zvolen pouze 
na čtyři roky a není to doživotní funkce. Komunální volby budou opět co 
nevidět a bylo by skvělé, pokud se najdou mladší spoluobčané, kteří by 
se chtěli konstruktivně podílet na dalším rozvoji naší obce. 

Přeji vám všem po celý rok 2024 pevné zdraví, trochu štěstí navíc, 
radost, optimismus a pohodu. Děkuji za podporu a důvěru, kterou jste 
nám dali. 

 Petr Doležel, radní a zastupitel obce

Milí sousedé,

máme za sebou rok 2023, rok změn i velkých výzev. Už jsme 
vlastně přivykli na ty nešťastné události ve světě, zejmé-

na na Ukrajině a v Izraeli. Už jsme si zvykli na vysoké ceny 
v obchodech. Nicméně máme tu i celou řadu pozitivních 
změn. V globálním kontextu je to určitě zajištění energetické 

nezávislosti na nestabilním a agresivním Rusku. V tom našem rybníčku je to 
z mého pohledu změna na postu nejvyšším – máme novou starostku, která 
se své úlohy rozhodně chopila s veškerou energií a změny začínáme pomalu 
vidět. Je jasné, že ne všechny zásluhy lze přičítat vedení obce a zastupitelům. 
Proto bych rád vyjádřil vděk všem dobrovolníkům, kteří se zapojili do ko-

munitních aktivit, zejména lidem okolo KKCM a našim oběma dobrovolným 
hasičským sborům. Stejně tak velký dík patří Sokolu Mukařov a naší základní 
a mateřské škole. Zapomenout bychom neměli ani na mnoho nenápadných 
a skromných občanů, kteří třeba i cestou do práce či školy tu a tam zvednou 
nějaký ten odpadek či dokonce vyčistí les. Věřím, že právě společně dokáže-

me dosáhnout ještě většího pokroku a vytvořit prostředí, ve kterém se kaž- 
dý občan Mukařova, Srbína i Žernovky bude cítit šťastně a spokojeně. S novým 
rokem přichází nové příležitosti, a tak Vám posílám přání plné lásky, zdraví 
a úspěchů v roce 2024. Ať je příští rok pro každého z nás plný radosti, smíchu 
a naplnění. Tomáš Kouba, zastupitel obce

Milí sousedé,

přeji Vám pevné zdraví, mnoho štěstí a rodinné pohody. 
Ať se Vám v tomto roce splní všechna pracovní i osobní 
předsevzetí, a rok 2024 je pro Vás i Vaše nejbližší šťastný 
a úspěšný. Já osobně si moc přeji, aby se nám v Mukařově, 
Srbíně a na Žernovce společně dobře žilo, cítili jsme se zde 

bezpečně a užívali si každý den. 
Budeme se snažit ze všech sil, aby úřad fungoval na jedničku, pracovníci 

úřadu byli vstřícní a ochotní a aby všechny služby pro Vás dobře fungovaly (ať 
už se jedná o odvoz odpadu, úklid silnic, nebo veřejného prostranství). Přeji 
nám co nejméně děr v komunikacích a také žádné problémy v dopravě (i při 
parkování). Dětem přeji, ať se jim líbí ve škole a školce a učitelům a dalším 
spolupracovníkům pevné nervy a příjemné prostředí pro jejich záslužnou práci. 

Tento rok bude pro obyvatele Srbína a Žernovky přelomový. Konečně se 
všichni budou moci připojit na mnoho let chystanou a připravovanou kana-
lizaci. Dokončení této stavby je pro nás všechny opravdu velkým mezníkem  
a já doufám, že vše proběhne bez problémů a posuneme se do prostředí 
21. století. 

Přeji si, abychom se i v novém roce 2024 scházeli na našich kulturních 
a společenských akcích ve zdraví a v dobré mysli. Věřím, že setkávání se na 
akcích (ať už je pořádá obec, nebo naše spolky) příjemně propojuje nás všechny 
dohromady. Společně spolu trávíme svůj volný čas, sdílíme radosti i strasti 
a můžeme si popovídat se sousedy nebo s někým, koho jsme už dlouho 
neviděli. Na rok 2024 jsme připravili bohatý kulturní a společenský program 
a i já se budu těšit na setkávání se s vámi. Moc si přeji, aby se nám společně 
v našich obcích žilo co nejlépe.  S přáním klidného a šťastného roku 2024 

 Hana Zákoucká, starostka obce

Vážení spoluobčané, milé přátelé a sousedé,

rád využívám příležitosti popřát Vám prostřednictvím obec-

ního zpravodaje vše dobré do roku 2024. Ať Vás i v tomto 
roce provází síla, dobrá nálada, duševní klid a přízeň a láska 
blízkých lidí. Za důležité považuji také vzájemně si popřát, 
ať se v novém roce potkáváme ve zdraví. A snad se mnou 

budete souhlasit, že k tomu všemu patří i přání pořádné dávky životního štěstí, 
neb jak říká jedno letité rčení, na Titaniku byli zdrávi všichni. Ať je Váš rok 2024 
plný úsměvů. 
 V úctě Rudolf Semanský, zastupitel obce

Drazí spoluobčané,

se začátkem nového roku máme před sebou možnost 
ohlédnout se za minulostí a zároveň se těšit na nové 
příležitosti, které nám tento rok přinese.

Rok 2023 byl plný výzev, ale také úspěchů, kte-

rých jsme společně dosáhli. Chceme poděkovat všem 
občanům za jejich podporu a angažovanost v životě naší obce. Naše 
společenství je základem společné síly a úspěchů.

Přicházející rok přináší nové možnosti a cíle, na které se můžeme 
společně zaměřit. Vzít si inspiraci z toho, co se nám již povedlo a zaměřit 
se na to, v čem zůstávají rezervy. Máme před sebou další možnost roz-

víjet naši obec, starat se o její prosperitu a blaho všech jejích obyvatel.
Přejeme všem do nového roku 2024 hodně zdraví, štěstí a úspěchů 

v životě i v zaměstnání. Ať je tento čas plný radosti, lásky a vzájemného 
porozumění. Úspěšný a zdravý rok 2024 všem!                                

Jana Novotná, Ondřej Bouzek, Jaroslav Kadeřábek, 
zastupitelé obce za sdružení ZVON                 

Vážení čtenáři,

za Poradnu Mukařov bych Vám ráda popřála do nové-

ho roku hodně zdraví, štěstí, úspěchů a třeba i malých  
zázraků. 

Klára Holická, Poradna Mukařov
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Vážení sousedé,

velice rád bych Vám touto cestou popřál pevné zdraví, 
mnoho štěstí a rodinné pohody v novém roce 2024. Ať 
se Vám v nastávajícím roce splní všechna Vaše osobní 
i pracovní přání, abyste si mohli za rok říci, že rok 2024 
byl pro Vás a Vaše nejbližší šťastný a úspěšný. 

S úctou Marek Podroužek, radní a zastupitel obce
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Mikuláš, andělé i čerti zavítali i do naší školy
  ZŠ Mukařov

Již tradičně se 5. prosince ujali nadílky a nápravy hříšníků žáci 9. roč-

níků. A byl to pořádný rej! V letošním školním roce jsou totiž dokonce 
čtyři 9. třídy, a tak se to po celé škole hemžilo nejen hodnými a vá-

ženými Mikuláši doprovázenými krásnými a štědrými andělíčky, ale 
také nezbednými čerty, kteří řinčeli řetězy, dupali a nenechali žádné 
hříšníky chladnými – ti totiž museli za své prohřešky posílit své svaly 
a vydat svoji nadbytečnou energii do dřepů a kliků!

Děti neváhaly odměnit svatou návštěvu hezkými písničkami  
a za to získaly sladkou odměnu. Máme v Mukařově samé hodné  
děti.

Alžběta Peštová

Navzdory nestálému zimnímu počasí se vydaly třídy 1.A a 1.B autobusem na výlet se 
zážitkovým a edukačním programem do Takonína. Po příjezdu do Pěnkavova dvora nás 
přivítal voják na živém koni. Zhlédli jsme napínavý souboj statečného chasníka s pánem 

pekel Luciferem. Čertovská pohádka – Jak voják s peklem zápolil se odehrála v kamen-

ném divadle. Celé představení probíhalo v poklidné atmosféře plné smíchu a překvapení. 
Následovala prohlídka vánoční výstavy, seznámení se zvyky a tradicemi dřívějších dob. 
Děti měly možnost vidět i expozice postav z pohádek. 

Toto setkání dětí s pekelníkem proběhlo za naprosté soustředěnosti všech přítomných. 
Nikdo se nebál, s Luciferem si děti beze strachu povídaly, což nám pomohlo, protože ná-

sledující den nás ve třídách navštívil Mikuláš s čerty a anděly. Děti setkání prožily v klidu 
a radosti. Po návratu byly děti plné dojmů, a ještě v dalších dnech si o zážitcích z Pěnkavova 
dvora mezi sebou povídaly.  Renata Kulhavá, Naděžda Vyhlídalová

Na 2. adventní neděli se naši žáci ze 3.A připravovali s předsti-
hem. Pro seniory, kteří se sešli k vánočnímu posezení v neděli 
10. prosince v hospodě U Kostela, přednesli pásmo vánočních 
básní a koled s přáním pěkných Vánoc, rozdali si i drobné dáreč-

ky, vánoční přání a PF 2024. Všem osmi dětem se pásmo skvěle 
podařilo a my děkujeme rodičům, že i v tomto předvánočním 
shonu děti dovezli na tuto příjemnou akci. Od OÚ Mukařov dostal 
každý účinkující sladký dárek. Zuzana Kadeřábková

Pěnkavův dvůr Takonín

Setkání se seniory
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Letošní první září se nevrylo do paměti pouze 
dětem a rodičům, kteří vedli svoje ratolesti 
do první třídy, ale také těm, kteří si na svůj 
nástup do školy musí ještě rok počkat. Řeč 
je o předškolácích z přípravného ročníku.  
ZŠ Mukařov tak od září poprvé spustila nultý 
ročník. 

Cílem nultého ročníku je především pří-
prava dětí na školní docházku a také snaha 
co možná nejvíce sjednotit rozdíly mezi žáky. 
Nultý ročník je převážně tvořen dětmi, které 
mají z různých důvodů odklad školní docház-

ky, ale zároveň mají touhu učit se a vzdělávat 
za hranicemi možností mateřské školky. To 
vše v klidnějším tempu a s využitím hravých 
technik a kreativního tvoření, než jaké by 
měly v první třídě.

Zajímá Vás, jak se našim nulťáčkům 
daří? O tom, jak probíhá výuka dětí v nul-
tém ročníku, nám pověděla paní učitelka:

„Den našich nulťáčků se od školkových dětí 
odlišuje především tím, že si celý den nemají 
možnost jen hrát. Hravou formou se učíme zá-

kladní dovednosti. Trénujeme lehké počty, paměť, 
jemnou motoriku jako úchop tužky nebo nůžek. 
To vše ale zabalíme do hry nebo tomu dáme 
zábavnou formu. Děti pak nevnímají učení jako 
nudu, ale jako zábavu. Souběžně také pracujeme 
na postupném zvládání pravidel, jako je například 
správné sezení nebo to, že se musí přihlásit, když 
něco chtějí říct.“

Podle paní učitelky je otevření příprav-
ného ročníku velkým přínosem nejen pro 
děti a rodiče, ale i pro budoucí paní uči-
telky prvních tříd. 

„Musím říct, že vnímám u dětí za těch pár 
měsíců opravdu velké pokroky. Velmi rády se 
učí, dokonce někdy i samy vyžadují více, než co 
je předepsáno. Jako kolektiv fungují báječně. 
S žáčky jsme dokonce realizovali několik projek-

tů. Naposledy jsme pekli perníkové chaloupky. 
Při tomto tvoření nás navštívil i pan ředitel a my 

jsme tak mohli ukázat, co všechno dokážeme. 
Také jsme zdobili adventní věnce. Na podzim 
jsme zase vyráběli jednoduché ptačí budky. Ono 
to může vypadat náročně, když jsou děti ještě tak 
malé a pracují v kuchyni nebo dílně. Jsou však 
opravdu velmi šikovné, poslouchají, jsou vnímavé 
a vzájemně si pomáhají. Práce s nimi je ve finále 
mnohem snazší, než se může zdát. Skupinka je 
i celkově menší – tvoří ji maximálně 15 dětí, takže 
oproti klasické třídě je to i v tomto ohledu jiné.“

Nultý ročník si ale nepochvalují jen před-

školáci. Nadšení jsou i samotní rodiče a podle 

ohlasů se stal v letošním školním roce zají-
mavou novinkou.
 Martina Štěpařová, Martina Pačesová

ZŠ Mukařov zavedla od letošního roku nultý 
ročník, děti i rodiče jsou nadšení! 

V neděli 3. prosince jsme se s našimi žáky z detašovaného pracoviště  
ZŠ Babice opět zúčastnili tradičního vánočního setkání na návsi v Babicích.

Program zahájila vánoční hra místních ochotníků, během které naši žáci 
doplnili děj několika vánočními písněmi a koledami, které pilně trénovali 
již od listopadu s p. učitelkami. Ty je při vystoupení doprovázely na piano 
a flétnu. Setkání se zúčastnila také místní školka s dětmi převlečenými za 
andělíčky, a tak spolu s našimi žáky vznikl silný a roztomilý sbor.

Po vánoční hře všechny zúčastněné pozdravila p. starostka, která 
rozsvítila vánoční strom a všechny pozvala na další program. Mimo jiné 
následoval tradiční vánoční jarmark, kde naši žáci nabízeli své výrobky 
vyrobené zejména v družině. Vydělané peníze budou použity k financo-

vání vybrané kulturní akce či na dárky pro děti. Celý večer se velice vydařil 
a potvrdil, že škola je nedílnou součástí obce a jejího života.

V podobném duchu se neslo 

i rozsvěcení stromu v Mukařo-

vě. Před rozsvícením adventního 
věnce a stromu zazpívaly děti ze 
ZŠ Mukařov pod vedením paní 
učitelky Exnerové. Ani velký mráz 
neměl vliv na jejich pěvecké výko-

ny a vystoupení bylo velmi zdařilé.
Svíčku na adventním věnci 

rozsvítil spolu s paní starostkou 
a panem farářem také pan ředitel 
ZŠ Mukařov. A ten pravý adventní 
čas mohl začít.

 Jana Adámiová, Hana Vanická, 
Magdalena Urbanová

Rozsvěcení stromu v Babicích a Mukařově
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SeMu
Klub seniorů Mukařov

Pravidelné setkávání od 18. 1. 2024
každý druhý čtvrtek v měsíci od 10 hodin

v Kulturním a komunitním centru Mukařov, Příčná 61

Co nás čeká:
Kulturní a společenská činnost
Vzdělávací a přednášková činnost
Posezení u kávy a čaje
Výlety po okolí
Sdílení radostí a strastí

Více informací: 
www.kkcm.cz, tel. 602 361 334 (Petra Houdková)

Zadáno nejen pro seniory Šestý ročník sbírky 
Darujme radost V neděli 10. prosince 2023 se uskutečnilo tradiční předvánoční se-

tkání mukařovských seniorů v restauraci U kostela. Kromě skvělého 
občerstvení pro ně byl připraven i bohatý kulturní program, o který 
se postaraly děti ze Základní školy Mukařov, Základní umělecké školy 
Folklorika Čechy a také Dámský hudební kroužek se swingovými 
melodiemi. Milé dárky a přání vytvořily děti ze základní i mateřské 
školy. Moc děkujeme dětem i jejich učitelům a učitelkám!

Povídalo se, poslouchalo a někdy i zpívalo celé odpoledne. 

A nejen to, také se vymýšlelo a plánovalo, co by dříve narozené 
obyvatele našich obcí bavilo dělat v příštím roce. A vypadá to, že 
toho nebude málo!

Především, už 18. ledna 2024 se poprvé v Kulturním a komu-

nitním centru Mukařov otevře Klub seniorů Mukařov, neboli SeMu. 
Náplň by si měli účastníci tvořit sami, na nich záleží, jestli se budou 
spíše vzdělávat, něco tvořit, nebo se budou prostě jenom spolu bavit.

Na přání našich seniorů bychom také rádi zkusili pořádat po-

znávací zájezdy. Vše nasvědčuje tomu, že by se to mohlo podařit ve 
spolupráci s organizací Koloběh ze Říčan, jejíž výlety jsou vyhlášené, 
ale bohužel kapacita nestačí obsloužit i zájemce z jiných obcí. Více 
informací přineseme v příštím čísle zpravodaje.

Kateřina Čadilová,  
předsedkyně Výboru pro školství a kulturu

Už pošesté přispívali mukařovští občané formou dobročinné sbírky 
na dárky pro seniory v Domově kardinála Berana. Ke dni uzávěrky 
se na sbírkovém účtu sešlo krásných 34 300 korun od více než třiceti 
dárců. Za vybrané peníze byly nakoupeny praktické fleecové vesty, 
drobnosti pro chuť i potěšení a předplatná novin a časopisů na celý 
rok. Letos poprvé sbírku převzala od spolku Mukařov-sko Obec 
Mukařov, dárky nakupovala a balila skupina dobrovolnic posílená 
o nejmladší generaci, jejichž zástupkyně Jana Galuščáková a Kate-

řina Čadilová spolu se starostkou Hanou Zákouckou dárečky také 
oficiálně předaly. Doopravdy se ale dárky rozdávaly až o štědrém 
večeru. Radost byla doručena a darována zcela zaručeně, všem, 
kdo se o to zasloužili, veliké díky! 

Kateřina Čadilová,  
 předsedkyně Výboru pro školství a kulturu

Máte v rodině nebo v sousedství jubilanta, nebo třeba 
vaši blízcí oslaví výročí společného soužití? Napište na 
zpravodaj@mukarov.cz, rádi otiskneme vaši gratulaci.

CHTĚLI BYSTE POBLAHOPŘÁT?



leden 2024 strana 7Rozhovor

Je důležité mít víru v Boží načasování

Otče, prozradíte nám, kde jste se narodil 
a jak vzpomínáte na své dětství? 
Narodil jsem se v roce 1943 v Praze Bubenči, 
jako třetí ze čtyř dětí. Měl jsem dvě starší 
sestry a jednoho mladšího bratra. Byly jsme 
čtyři děti narozené ve válečném období a pro 

rodiče to nebyla lehká doba. Tatínek se měl 
co otáčet, aby uživil početnou rodinu. Mamin-

ka byla s námi doma a šetřila, na čem se dalo. 
Tatínek mojí maminky pocházel z bavor-

ského rodu Šauerů a byl učitelem ve škole 
v Kunraticích. K víře nás doma vedla hlavně 
maminka, tatínek byl spíše volnomyšlenkář 
a měl pestrý život. Narodil se do rodiny řez-

níka na Malé Straně v Praze a ve třicátých 
letech minulého století se vydal do Chicaga 
na jatka na zkušenou. V té době v Americe 
probíhala krize a byla to složitá doba. Po 
návratu do Prahy tatínek zjistil, že je spíše 
intelektuální typ, než že by chtěl pokračovat 
v řeznické tradici své rodiny, a šel studovat 
ekonomii. V rodinném řeznictví nedaleko 
kostela svatého Mikuláše na Malé Straně 
pak pokračoval tovaryš jeho otce, tedy mého 
dědy. 

Můj otec po návratu z Ameriky založil 
jazykovou školu s názvem Basic English, čímž 
zúročil svůj pobyt v Americe. V naší rodině 
se odehrávaly mnohé tragické a bolestné 

situace, například tatínkův bratr se zabil na 
motorce, jeho synovec byl jedním ze zastře-

lených studentů v období Heydrichiády. 
V době znárodnění tatínkovi zabavili 

jeho jazykovou školu a státní úředník, který 
ji přebíral, zmizel s veškerým kapitálem do 
zahraničí. Díky jazykovým znalostem a studiu 

ekonomiky získal otec místo jako překladatel 
v tehdejším podniku zahraničního obchodu. 
 

Kdy jste se začal zamýšlet nad kněžským 
povoláním?     
Nejprve jsem vystudoval ČVUT, obor stro-

jírenství se specializací na potravinářská 
a chemická zařízení. Po návratu z vojenské 
služby jsem začal pracovat ve Výzkumném 
ústavu chemických zařízení. 

Dramaticky jsem prožíval den 21. 8. 1968. 

Šel jsem tehdy do práce přes Václavské ná-

městí a pokračoval pěšky směrem k Roz-

hlasu, když jsem se ocitl v přímé v palbě 
„osvobozeneckých vojsk“. Stál jsem tváří 
v tvář stejně mladým chlapcům, jako jsem 
byl tehdy já. Byli rozrušení, v rukách měli 
samopaly a sami někteří pořádně nevěděli, 
co se děje, jen plnili rozkazy armády. Byl to 
den, kdy šlo o život.

Odstěhoval jsem se z Prahy do Děčína, 
kde jsem pracoval ve firmě Chepos Děčín 
v oblasti konstrukcí chemických technologií. 
V Děčíně jsem také chodil do kostela a sblížil 
jsem se s místním farářem. 
 

Pořád jste však profesně byl především 
strojařem?         
Ano, to je pravda. Vedl jsem však časté roz-

hovory s děčínským knězem a on mi pokládal 
otázky typu, kam chci směřovat svůj život, 
zda plánuji založit rodinu a podobně. Věděl 
jsem, že chci být s Bohem, ale že bych byl 
knězem, to mě tehdy nenapadlo, na to jsem 
si vůbec netroufal.

Psal se rok 1969, začalo normalizační 
období a děčínský duchovní mě přivedl na 
myšlenku, abych šel studovat teologii. Přihlá-

sil jsem se tedy ke studiu na Bohosloveckou 
fakultu v Litoměřicích. V zaměstnání jsem 
dal výpověď a zaměřil se znovu na studium. 
Celkem jasně jsem už vnímal, že to je přesně 
to, co hledám a co chci žít. Absolvoval jsem 
29. 6. 1974 v jednatřiceti letech. Stal jsem se 
kaplanem a působil jsem na řadě farností, 
například v Mariánských Lázních, ve Stříbře, 
ve Strakonicích. 
 

Od kdy působíte v Mukařově? 
V roce 2010 jsem po mrtvici ochrnul na pra-

vou část těla. I když se mi podařilo rehabi-
litovat, nemohl jsem už sloužit církvi v plné 

síle, tak jsem byl přidělen Charitnímu domu 
seniorů v Mukařově. Zde sloužím mše svaté 
v místní kapli a vypomáhám i v kostele, po-

kud mi to zdraví dovolí. V zimě se mi však 
špatně hýbe, takže v kostele pracuji více 
v létě. Mukařov spadá pod Římskokatolickou 
farnost Říčany, kde je vikářem P. Mgr. Matěj 

Jaroslav Baluch a farářem P. Mgr. Konstantin 
Petr Mikolajek. 

Náš rozhovor probíhá na faře v místnos-
ti, která je plná knih. Jsou to Vaše knihy 
a jsou pouze církevní?    
Když jsem byl v Praze v Katedrále svatého 

Víta vysvěcen na kněze tehdejším arcibis-

kupem pražským Františkem kardinálem 
Tomáškem, utkvěla mi z jeho proslovu mimo 

jiné v paměti slova, že na farách by měly být 
knihovny, aby knihy o víře a Božím slovu byly 
dostupné pro širokou veřejnost. Tak jsem 
začal budovat knihovnu. Jsou zde především 
svazky církevní a duchovní, ale také knihy 
o morálce, životopisy svatých, dějiny církve 
i knihy pro mládež, včetně beletrie s duchovní 

tématikou. Mnoho knih jsem už rozdal.  

Jak trávíte svůj volný čas, co děláte rád 
mimo kněžské povolání? 
Víte, člověk potřebuje spát, jíst a modlit se. 

Z toho všechno vychází a roste. Já svůj čas 
věnuji službě Bohu a lidem. Je důležité mít 
důvěru v Boží načasování a věci kolem nás 
nebrat moc vážně, spíš s humorem.   

Máte nějaké poselství, radu, vzkaz pro 
současnou dobu?    
Nejsem tu od toho, abych dával rady. Po-

selství dává Evangelium. Ale řekl bych, že 
každého vede Bůh. Každého, kdo si ho najde. 
Proto se snažím motivovat lidi k tomu, aby se 
s Bohem spojili. Začít můžeme výzvou Ježíše: 
„Pojď a následuj mě.“ Znamená to často vyjít 
ze sebe a oddat se Bohu. 

Děkuji za rozhovor. Renáta Kiara Vargová

Náš pan farář P. Ing. Mgr. Viktor Frýdl oslavil na sklonku roku 2023 osmdesáté narozeniny. Děkuji za pozvání na faru, kde jsme 
si povídali o jeho životě a cestě k víře a k Bohu.
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Po letech plánování je to konečně tady! 1. ples obce Mukařov 
proběhne již v sobotu 20. ledna 2024 od 20 hodin v mukařovské 
sokolovně. Účastníky plesu čeká skvělý taneční a zábavný večer, 
během nějž se mohou mimo jiné těšit na předtančení mládeže 
a žáků ZŠ Mukařov, ukázku latiny v profesionální taneční show či 
tradiční plesovou tombolu. 

K tanci a poslechu zahraje Adéla Donátová a kapela Viva Band, 
která je složená z profesionálních muzikantů, jež mají bohaté 
zkušenosti z jiných známých kapel i z hraní v muzikálech. Skvělá je 
jejich všestrannost a multižánrové zaměření. „Hrajeme pravidelně na 
plesech v Říčanech a okolí, jejichž pořadatelé kladou důraz na perfektní 
provedení tanečních skladeb. Např. mezinárodní taneční soutěž Říčanský 
pohár hrajeme již několik let ještě navíc s dechovou sekcí, v loňském roce 
na silvestra jsme měli angažmá v hotelu Pupp v Karlových Varech. Naše 
úsporné uskupení doprovází všechny taneční prodloužené pro mládež 
a dospělé v KC Labuť. Nicméně nezkazíme žádnou zábavu, takže umíme 
hrát i pop a rock,“ představila repertoár Viva Bandu ředitelka sou-

kromé hudební školy Viva Music Academy Adéla Donátová. Těšit se 
návštěvníci plesu mohou na všechny známé druhy tanců, takže si 
všichni přijdou na své. Viva Band hraje v úpravách moderní rockové 
a populární skladby a nechybí ani klasické melodie.

Ples otevře valčíkové předtančení v podání mladých párů z Muka-

řova a okolí, které v něm zúročí znalosti nabyté v nedávných tanečních.  
Další taneční vystoupení připravují žáci 9. tříd Základní školy Mu-

kařov. Celkem dvanáct párů se odhodlalo využít příležitost naučit 
se na sklonku školní docházky něco nového a už samotný nácvik 
a zkoušení šatů je pro ně dobrodružstvím. Těší se, že příjemně 
šokují nejen své rodiče a učitele, ale i další hosty obecního plesu. 

Profesionální taneční show Lion King sestavenou z mixu latin-

skoamerických tanců předvede mistrovský pár Kateřina Čákoro-

vá a Martin Paulíny z tanečního klubu CAPAX. V podání finalistů 
z mistrovství České republiky uvidíme ukázky tanců samba, cha- 
cha, rumba a paso doble.

Celým plesovým veče-

rem bude provázet moderá-

tor Ernesto Čekan (na foto-

grafii), známý herec a dabér. 

Účinkoval např. v pražském 
Divadle ABC či Divadle RB, 
kde ztvárnil mnohé muž-

ské, ale i ženské postavy. 
Alternoval také Daniela  
Hůlku v muzikále Dracula.

Ples bude s přestávkami 
trvat od 20 hodin do zhruba 

půl druhé ranní.  (red)

Obecní ples již v sobotu 20. ledna

1. ples
20. ledna 2024

od 20 hodin
sokolovna Mukařov

hraje Adéla Donátová a Viva Band
 moderuje Ernesto Čekan

profesionální taneční show
předtančení mládeže a žáků

Základní školy Mukařov
tombola

Předprodej v síti GoOut (viz QR kód) 
a na www.mukarov.cz

 obce Mukařov

Znovuzrozená pekárna v Příčné ulici
Pekárna naproti KKCM byla otevřena už loni, 
ale nepodařilo se provoz udržet. Od letošní-
ho adventu je zde pekárna nová, která nese 
jméno po pekaři, tedy Robertova pekárna. 

Milá a usměvavá spolumajitelka Roberto-

vy pekárny Klára Mencl říká, že pečou ručně 
z kvalitních českých surovin, mají dlouholeté 
zkušenosti s řemeslnou pekařinou nejen 
u nás, ale i v zahraničí. Nabízejí sladké i slané 

pečivo, převážně z pšeničného nebo pšenič-

nožitného kvasu. Vše je nadýchané a voňavé 
a nakupovat můžeme standardně od osmi 
do šestnácti hodin (otevírací doba se bude 
ještě případně měnit). Pekárnu můžete sle-

dovat na facebooku, instagramu nebo na 
webu www.robertovapekarna.cz. Heslem 
pekaře Roberta je motto: „Peču dobře, peču 
rád“.  Renáta Kiara Vargová 
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V našem regionu jelení zvěř nepotkáme… 
o to větší překvapení čeká kolemjdoucího 
v rozlehlé zahradě na kraji Žernovky při hlav-

ní silnici. Bývala tu k zahlédnutí tříčlenná 
skupina dvou laní a statného jelena. Poslední 
roky se tu ale prochází už jen jedna laň, a to 

je právě Beruna.
Celé to začalo před téměř třiceti lety, kdy 

si majitelka zahrady paní Jitka Růžičková (Lan-

cingerová) z farmy ve Vráži u Dobříše přivez-

la kolouška Berunku, která se narodila  
22. 7. 1994, a o něco později pak v témže 
roce narozeného Matýska. Oběma se vý-

borně dařilo, a tak se v roce 1998 narodila 

laň Princezna. Celé malé stádo se stalo brzy 
místní atrakcí a Matýsek každoročně ohla-

šoval příchod podzimu a vyrostl z něj statný 
čtrnácterák. Dožil se krásných šestnácti let, 
ale jeho troubení utichlo v roce 2010. Celá 
rodinka se průběžně zúčastňovala různých 

filmařských projektů, a bohužel natáčení 
filmu režiséra T. Vorla Cesta do lesa se v roce 

2011 stalo osudným Princezně. Ta se tehdy 
zaběhla, nepodařilo se jí nalézt a její další 
osud není znám. 

U filmových tvůrců byla naše jelení ro-

dinka všeobecně oblíbená a např. již v roce 

1994 účinkovala Beruna v Poděkování na 
Vánoce režiséra Z. Svěráka, nejznámější bude 
asi pohádka Královský slib režiséra K. Han-

zlíka z roku 2001 anebo rozruch v pořadu 
Uvolněte se prosím J. Krause v roce 2006. 

Účinkování ve filmech i reklamách měli všich-

ni tři mnoho a větších rolí bylo asi dvanáct. 
Je velmi zajímavé nahlédnout do podrobně 
vedeného pracovního deníku (viz níže).

Beruna přivedla postupně na svět celkem 
dvanáct potomků. O tom svědčí pečlivě ve-

dená zdravotní dokumentace. Ti se kromě 
první Princezny, která zůstala doma, dostali 

k dobrým chovatelům a jsou informace o je-

jich dalším životě. Beruna je sice posledních 
dvanáct let na pozemku sama, ale v žádném 
případě není osamělá a ani tak nepůsobí. Má 
své domácí „lidské“ členy stádečka a sama 

se stále zvědavě zajímá o okolí i všechny 
návštěvy. Právě to je ta úžasná skutečnost, 
že v tak neuvěřitelně vysokém věku (viz pozn. 
pod čarou níže) je ve výborné kondici, je stále 
aktivní a výborného vzhledu. Laň Beruna 
žijící tady u nás je prostě zoologickou 
raritou velkého významu, která by si za-
sloužila zápis do knihy rekordů, protože 
údajnou světovou rekordmankou byla laň 
s dosaženým věkem 31 let v Anglii. 

Informaci do Muzea rekordů a kuriozit 
v Pelhřimově jsem zaslal a uvidíme, zda bude 

o tuto informaci zájem. 
František Polesný, zastupitel obce,  

předseda Výboru pro životního prostředí

Ze života obce

Jubilantka Beruna je možná světovou rekordmankou

Jelen evropský (Cervus elaptus), nově jelen lesní, je velký sudokopytník z čeledi jelenovitých. Vyskytuje se na rozsáhlém území Evropy, na Kavkaze, 
v Malé, západní a střední Asii a izolovaně také na území mezi Marokem a Tuniskem, což z něj činí jediný druh jelena v Africe. Dosahuje váhy až 
250 kg a dožívá se ve volné přírodě 10–13 v zajetí výjimečně i víc než 20 let.  Zdroj: wikipedia.org

Fotografie Beruny včetně autentické doku-
mentace k jejímu životu. Vpravo nahoře vidí-
me seznam jejích potomků, vpravo dole zase 
pečlivě vedený seznam projektů, na nichž se 
v průběhu let podílela.
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Svatý Martin zřejmě přijel metrem. Přivezl vítr a déšť. Všechno 
namáčel a voda tvořila obrovské kaluže na trávníku, na louce i na 

silnici. Takové počasí radovánkám venku moc nepřeje, ale láká mysl 
k tvoření a podporuje dětskou fantazii. Příběh o svatém Martinovi si 
děti zahrály jako divadlo. Každý dostal roli. Měli jsme několik Martinů, 
několik chudých mužů a bílého plyšového koně. Bránu do města 
malí herci postavili z velké molitanové stavebnice. Tento příběh 
děti opravdu nezapomenou, celý ho několikrát zahrály a prožily. 
Nakonec se s bílým koněm i vyfotily. Bohužel byl jen na obrázku.

Pár dní po svatém Martinu jsme s dětmi začaly vyrábět přání 
a dárky pro nejbližší z rodiny, i pro obyvatele z domova seniorů jako 
každý rok. Děti batikovaly šátky, lepily obrázek andělíčka ze dřeva, 
tvarovaly z tvrdnoucí hmoty ozdobu na vánoční stromeček a lampičku 
i vánoční svícínek. Všechny třídy pečlivě připravovaly vystoupení pro 
rodiče na vánoční besídku s dílničkou. Dokonce došlo i na zdobení 

perníkové chaloupky a pečení perníčků. 
První adventní neděli zazpívaly děti z Mukařovské školky na 

slavnostním rozsvícení obecního vánočního stromu u Staré školy. 
Dorazil i opravdový, bílý, sněhový kůň a zasypal sněhem dřevěný 
betlém, děti i celou republiku. Nastaly zimní radovánky. Lopaty na 
klouzání z kopce nestihly vystydnout, děti na nich jezdily z kopečka 

na školní zahradě. Koulování a stavění sněhuláků byl hlavní pro-

gram zimních radovánek. Tolik sněhu nebylo již dlouhá léta. Zatím 
si s dětmi přejeme, aby sníh vydržel do Vánoc. Tak uvidíme. Až toto 
budete číst, budeme vědět, zda se přání splnilo.

Naši zasněženou školku navštívil také svatý Mikuláš se svým do-

provodem. S andělem a čertem. Všichni tři byli opravdu pohádkoví 
a něžní. Není divu, vždyť naše děti jsou ty nejhodnější. Mikulášovi 
pomocníci podělili děti dárky z velkých košů a na nikoho nezapomněli. 
Děti nebeským vyslancům zazpívaly a pověděly spoustu vánočních 
básniček, říkadel a poděkovaly. Veselá návštěva popřála dětem na 
rozloučenou krásný advent a veselé Vánoce. 

Mimo Mikuláše školku navštívil i pejsek s paničkou. Oba chodí 
pomáhat lidem do nemocnic, domovů seniorů, škol a školek jako 
canisterapeuti. Fenka Kecka byla úžasná, s dětmi vydržela soutěžit 
a hrát si skoro hodinu. Tímto jim oběma, paničce Andy a fence 
Kecce, za návštěvu děkujeme.

Třída našich nejmenších Myšek dostala od jedné z maminek 
překrásný, obrovský, vánoční strom. Většině z nás zaměstnanců 
připomíná stromečky z našeho dětství. Majestátní smrk upoutá 
každého i toho, kdo kráčí kolem oken.

Jak to bylo na Ježíška se dozvíme příště.
 Za Mateřskou školu Mukařov 
 Dana Horáková

Na svatého Martina velká zima začíná

SRDEČNĚ  VÁS  ZVEME  NA

SOUSEDSKÝ
PLES
KTERÝ SE KONÁ V SOBOTU

10. února 2024

od 20.00 hodin
v Sokolovně Mukařov

K TANCI A POSLECHU HRAJE:
 SHAKERS BAND

ZÁBAVA   .   TOMBOLA   .  OBČERSTVENÍ

VSTUPNÉ 200,- Kč

s laskavou podporou: TJ SOKOL
MUKAŘOV

H O S P O D A
U K O S T E L A

Za pořadatele

 Jana Novotná

    Rudolf Semanský

Novinky v KKCM

Milí rodiče,

první pololetí školního roku 2023/2024 
je téměř za námi a my vám děkujeme 
za přízeň a podporu. Už teď se těšíme 
na spolupráci ve 2. pololetí a plánujeme  

novinky: Matematika a Čeština pro 2. stu-

peň, Flétna pro začátečníky i pokročilé.  
Pro aktuality a více informací sledujte naše 
webové nebo FB stránky.

za Kulturní a komunitní centrum Mukařov
Lucie Šplíchalová a Petra Houdková
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Je neuvěřitelné, jak zase celý rok rychle utekl. A my jsme rády, že 
jsme ho mohly strávit společně s vámi. Máme pro vás opět pár čísel, 
která nás těší, a tak se o ně rády podělíme. Během loňského roku 
knihovnu navštívilo 2990 čtenářů. Každý měsíc se v naší knihovně 
vypůjčilo v průměru 370 knih, došlo k prodloužení 115 knih a vrá-

ceno bylo kolem 400 knih. Za rok 2023 se včetně prolongací celkem 
vypůjčilo 5750 knih. Fond se nám rozrostl o 100 knih, které jsme 
měly možnost nakoupit z rozpočtu knihovny. 

Zároveň jsme měly příležitost spolupořádat celkem dvanáct akcí 
pro dospělé, jako byla cestovatelská kavárnička s manželi Zákouc-

kými, povídání o zahrádce s Františkem Polesným ale i s panem 

Kopřivou, nebo ukázka Trénování paměti s Lídou Horákovou. 
Během školního roku jsme na besedu do knihovny pozvaly 

dvakrát školkové děti. Na jaře to bylo s knížkou Úsměv pro žabku 
a na podzim jsme se sešly při čtení knížky Krabička, která je o důle-

žitosti přátelství mezi námi. Během roku jsme pozvaly žáky 3. tříd  
na besedu o naší obci s historickými fotografiemi, žáky 2. tříd  
na povídání o pohádkách, a na téma recyklace. S žáky 1. tříd jsme 
si přečetly  O pejskovi a kočičce a v červnu proběhlo pasování na 
čtenáře, kdy žáčci dostali svou první knížku, (knihovna je člen SKIPu 
– dotace na knížku pro prvňáčka) a průkazku do knihovny. Letos  
poprvé jsme měly možnost pozvat žáky 7. a 8. tříd na besedu s ná-

zvem Zeď od Petra Síse s podtitulkem „Jak jsem vyrůstal za železnou 
oponou“.

Dohromady knihovnu navštívilo během roku 38 tříd a 850 dětí. 
V říjnu jsme získaly ocenění Středočeský Kramerius, na které nás 
navrhla nadřízená knihovna v Benešově. Ocenění si velice ceníme  
a je pro nás závazkem, abychom se dál snažily a naše čtenáře ne-

zklamaly.
 Petra Houdková, Simona Vittová
 knihovnice    

Ohlédnutí za rokem 2023 v knihovně
Ze života obce

V neděli 3. prosince 2023 jsme na návsi v Mukařově rozsvítili vánoční strom. Každý rok je náš živý vánoční strom o kousek 
větší a snad vždy i krásnější. Letos se o pravou zimní atmosféru bravurně postarala také sněhová nadílka. Děkujeme ná-
vštěvníkům za velkou účast, která nás potěšila a je pro nás hnacím motorem, abychom podobné akce organizovali i nadále.

Prosincové rozsvícení vánočního stromu mělo krásnou atmosféru
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Galerie Stará Škola
 � 8.–31. 1.  Papírové modely    

 � 3.–28. 2.  Leo Joseph – obrazy

KKCM & Obecní knihovna v Mukařově   
 � 6. a 13. 1. Škola pánevního dna s Alenou Stellnerovou

 � 18. 1.|10:00 První setkání seniorů – Klub SeMu 

 � 20. a 27. 1.  FACE JOGA – Workshop s L. Zikmundovou 

 � 23. 1.|18:00 Kavárnička – Anti-aging s M. Hulíkovou  

 � 13. 2.|18:00 Kavárnička – Kouzelná moc doteku   
  s Evou Randákovou

Obec Mukařov   
 � 20. 1.|20:00 1. ples obce Mukařov

Jana Novotná & Rudolf Semanský   
 � 10. 2.|20:00 Sousedský ples

Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka – periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka – periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází v v Mukařově každý měsíc (mimo srpen), ročník X,  Mukařově každý měsíc (mimo srpen), ročník X,  
ev. ev. č. č. MK ČR MK ČR E E 21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada:  21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada:  
PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Tomáš Kouba, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Tomáš Kouba, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování a a sazba:  sazba:  

Bc. Štěpán Januszek. Příspěvky můžete zasílat na e-mail Bc. Štěpán Januszek. Příspěvky můžete zasílat na e-mail zpravodaj@mukarov.czzpravodaj@mukarov.cz nebo na adresu obecního úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru   nebo na adresu obecního úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru  
nebo krácení příspěvků ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy nebo krácení příspěvků ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy a a fotografie se nevracejí. Datum vydání: fotografie se nevracejí. Datum vydání: 5. 1. 5. 1. 2024, uzávěrka příštího čísla: 15. 2024, uzávěrka příštího čísla: 15. 1. 1. 2024.2024.

Kalendář akcí leden–únor 2024

GALERIE STARÁ ŠKOLA

MUKAŘOV UVÁDÍ

PAPÍROVÉ
MODELY
PAPÍROVÉ I  DŘEVĚNÉ MODELY,

PUZZLE, NÁPADY NA VYRÁBĚNÍ

Z PAPÍRU, TVOŘENÍ Z PAPÍRU

PRO DĚTI

8. -  31.  1 .  2024

Otevřeno: 
pondělí: 13-18 hodin 

úterý: 9-12, 13-16 hodin 

středa: 13-18 hodin 

sobota: 9-12 hodin 

Galerie Stará škola, Příčná 11,

Mukařov (naproti poště)

www.galerie-stara-skola.cz

Jak efektivně podporovat zdraví a vitalitu po třicítce?
Jak si dlouhodobě udržet energii, fyzickou sílu, mentální
zdraví a krásnou pleť bez vrásek?
Můžete se těšit na řadu praktických rad a tipů.

Úterý 23. 1. 2024 od 18. hodin 
v Obecní knihovně, Příčná 61, Mukařov

www.kkcm.cz www.mukarov.cz

a dlouhově
Přednáška Moniky Hulíkové

Nutná rezervace do 20. 1. 2024 na email:
kavarnicka@kkcm.cz  nebo na tel: 602 361 334 
z důvodu omezeného počtu míst k sezení.

Budeme se věnovat
tématu anti-agingu
a dlouhověkosti z
pohledu celostní
přírodní medicíny.
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